

Al Hermi is President of BSE First of July is "Bahrain's Engineering Day"

Mr. Masoud Ebrahim Al Hermi was elected, as the president of BSE, for the current election period, during the annual General Assembly meeting of held on March 18.

The meeting was attended by 117 members as well as a representative from Ministry of Social Development to supervise the meeting.

During the meeting, the financial and annual activities reports were approved, a new financial auditor was appointed. This was followed by a election of five members to supervise the conduct of the elections. After vote counting, the results were as follows: Mr. Abdulla Janahi 104 votes, Mr. Ahmed Al Khan 82 votes, Mr. Abbas Alwatani 67 votes, Eng. Reem Al-Otaibi 66 votes. However, Mr. Huda Sultan earned 61 votes so she was



appointed as a standby board member, while Mr. Mahdi Aljalawi, had 43 votes, will be the second one.

Furthermore and during the meeting, BSE announced, that the July 1 will be the annual Bahrain's Engineering Day", which is the date of licensing the society in 1972.

For Distribution of Board Positions The New Board held their first Meeting

Chaired by Mr. Ebrahim Masood Al Hermi, the board of directors held its first meeting on 24 March 2014. During the meeting, new positions were distributed as follows: Vice President to Mr. Abdulla Janahi, Executive Secretary and Director

of External Relations to Mr. Mohamed Ali Alkhozaae, Treasurer to Mr. Abbas Alwatani, Director of Conferences Mr.. Jameel Khalaf Al-Alawi, Director of Training and Information Technology to Mr. Ayman Mohammed Nasser, Director

of Memberships and Profession Affairs Mr. Ahmed Alkhan as, Director of Media Mr. Abdul Nabi Al-Sabah, and Director of General Activities to Ms. Reem Al-Otaibi.









Meetings of the Permanent Bureau and Supreme Council of Federation of Arab Engineers in Egypt

A delegation from the society participated in the meetings of the Permanent Bureau and the Supreme Council of the Federation of Arab Engineers, which was held in Sharm El-Sheikh - Egypt. The delegation was lead by the former BSE President Mr. Abdul Majeed Al Gassab and included Mr. Mohamed Alkhozaae, Mr. Jawad Aljabal, Mr. Jameel Al Alawi. Members from different Arab countries also participated in this event.





BSE organized a number of Technical Events

In collaboration with the Institute of Pakistani Engineers - Bahrain branch, BSE organized a seminar entitled "Dangerous building materials in Bahrain," on Tuesday, March 11th.

The lecturer and the president of the Waste Disposal Unit in the Supreme Council for Environment, Eng. Rehan Ahmed also presented a lecture entitled "Hazardous Waste Management in Bahrain," He also dealt with the management of hazardous wastes in Bahrain and highlighted the legislation and procedures of transport, management and handling wastes in Bahrain.

On the other hand, BSE hosted Professor Albert de Rock on Wednesday, March 12th, to lecture on "HIGGS Particle Discovery" in collaboration with the Al Ahlia University. The seminar addressed the crucial moments of this discovery. The lecturer briefed the participants and the audience on a valuable set of pictures and short clips of Engineering biggest achievement for the past 50 years.

BSE participated in the 17th Gulf Engineering Forum in Muscat

In cooperation with Oman's Society of Engineers and Gulf Engineering Union, Bahrain Society of Engineers participated in the 17th Gulf Engineering Forum, which was held during February 2-4 in Muscat. The theme of the forum was "Challenges of the Natural Resources, a supervision of the future".

The forum discussed several topics, including Water Resources and Technology, energy Resources conservation, Human Capital Development- Engineering Education, and utilizing land use and planning.

BSE participated with an official delegation, headed by vice chairman of Bahrain Society of Engineers, Mr. Abdualla Janahi and some of the board members.

During the forum, two research papers were presented, by Dr. Shaker Hajji and Mr. Samih Al Alawi. The latter presented



in his paper the society's experience in developing the training process in the Society's training centre, stressing that the society's board pays high priority to the training centre through a number of initiatives, such as hiring a full-time training manger as well engaging a consulting company to facilitate compliance with the Quality Assurance Authority of Bahrain.

From their part, Dr. Shaker Hajii and Dr. Mohammed Shams showcased their paper on Bapco's experience in Eco-Friendly station.

The 17th Gulf Engineering Forum in Muscat honored Works Minister and the Vice CEO of the EWA

The 17th Engineering Forum, which was held in Muscat in February 2-4, honored the Minister of Works, His Excellency Eng. Essam bin Abdulla Khalaf, as well as the acting CEO of Electricity and Water Authority, Mr. Adnan Fakhro, as pioneers in the of engineering field and for their contribution to the development of the Kingdom's infrastructure.

The former chairman of the Society, Mr. Abdul Majeed Al Gassab, along with the board members of the Society, paid a congratulatory visit and presented a token of appreciation to HE the Minister. The meeting was made by Mr. Abdul Nabi Al Sabah, Advisor, Roads and Traffic at the Ministry of Works.



Adnan Fakhro
Executive Vice
President of Electricity
and Water Authority
Engineer



Engg. Essam Khalaf Minister of Works

A visit was paid to the "Municipal One Stop Shop"

To strengthen the cooperation between BSE and the "Municipal One Stop Shop" of the Ministry of Municipalities and Urban Planning, a delegation from the Society visited the Headquarter of Municipal One Stop Shop on Tuesday February 25th.

The delegation consisted of Mr. Ayman Al Nasser, Mr. Mohammed Al Khozaae, Mr. Ahmed Al Khan, and Mr. Huda Sltan. The delegation was received by the Acting Chairman of the Municipal One Stop Shop Ebtihal Nema Al Hashimi.



الهرمي رئيسا للجمعية بالتزكية والأول من يوليو من كل عام يوم "المهندس البحريني"

فاز المهندس مسعود إبراهيم الهرمى بمنصب رئيس الجمعية بالتزكية للدورة الحالية، وذلك خلال عقد الجمعية اجتماعها السنوي للجمعية العمومية، وذلك في الثامن عشر من مارس، حضره 117 عضوا، إضافة إلى تواجد مندوب من وزارة التنمية الاجتماعية للإشراف على الاجتماع. وقد تمت خلال الاجتماع المصادقة على التقريرين المالي والأدبي وتعيين مدققى الحسابات، أعقب ذلك اختيار خمسة من الأعضاء للإشراف على سير الانتخابات، وبعد فرز الأصوات جاءت النتائج بأن حصد المهندس عبدالله جناحي 104 أصوات، والمهندس أحمد الخان 82 صوتا، والمهندس عباس الوطني 67 صوتا، والمهندسة ريم العتيبي 66 صوتا، في حين حصدت المهندسة هدى سلطان 61 صوتا وكانت احتياطي أول، وحصد المهندس مهدي الجلاوي 43 صوتا وهو احتياطي ثان.



من جانب آخر، أعلنت الجمعية خلال أجتماعها السنوي أنها قررت أن يكون الأول من يوليو من كل عام هو يوم المهندس البحريني، ويأتي تحديد هذا اليوم بالذات من كل عام لتزامنه مع تأسيس الجمعية.

مجلس الإدارة الجديد يعقد اجتماعه الأول بهدف توزيع المناصب

عقد مجلس إدارة الجمعية اجتماعه الأول برئاسة المهندس مسعود إبراهيم الهرمي، وقد تم خلال الاجتماع توزيع المناصب الإدارية كالتالي: نائب الرئيس المهندس عبدالله جناحي، وأمين السر ومدير العلاقات

الخارجية المهندس محمد على الخزاعي، والأمين المالي المهندس عباس الوطني، ومدير المؤتمرات المهندس جميل خلف العلوي، ومدير التدريب وتقنية المعلومات المهندس أيمن محمد ناصر، ومدير شؤون العضوية



والمهنة المهندس أحمد الخان، ومدير الإعلام

المهندس عبد النبي الصباح، ومدير الأنشطة

العامة المهندسة ريم العتيبي.





المشاركة في اجتماعات المكتب الدائم والمجلس الأعلى لإتحاد المهندسين العرب بشرم الشيخ

شارك وفد من الجمعية في اجتماعات المكتب الدائم والمجلس الأعلى لإتحاد المهندسين العرب الذي عقد في مصر بشرم الشيخ مؤخرا، وكان الوفد برئاسة رئيس الجمعية السابق المهندس عبد المجيد القصاب رافقه المهندس محمد الخزاعي والمهندس جواد الجبل والمهندس جميل العلوي، بمشاركة أغلب الدول الأعضاء.

وتم خلال اجتماعات المكتب الدائم لإتحاد المهندسين العرب مراجعة برامج الأتحاد والعمل على تنفيذ قرارات المجلس الأعلى لإتحاد المهندسين العرب السابقة والعمل على تنفيذ كافة قرارات وتوصيات المؤتمرات التي عقدت، كما تم خلال الاجتماعات التأكيد على متابعة أنشطة اللجان الدائمة لتزويد الأمانة العامة بالأنشطة.



إلى ذلك يشار إلى أن المكتب الدائم يعمل في الوقت الراهن على عدد من المشاريع الهندسية أبرزها، مشروع حصر الكفاءات الهندسية، ومشروع حصر الطاقات الهندسية في الوطن العربي، ومشروع دليل الشركات الهندسية العربية.

الجمعية تنظم عدداً من الفعاليات المتخصصة

نظمت الجمعية بالتعاون مع معهد المهندسين الباكستانين – فرع البحرين ندوة بعنوان "مواد البناء الخطرة في البحرين" يوم الثلاثاء الموافق 11 مارس الجاري بمقر الجمعية في الجفير. قدمت فيها السيدة بولا بوست الشريك لتراورز وهاملينز البحرين ورقة بعنوان "إدارة مواد البناء الخطرة في البحرين".

كما قدم المحاضر و رئيس وحدة التخلص من النفايات في المجلس الأعلى للبيئة

المهندس أحمد ريحان محاضرة بعنوان "إدارة النفايات الخطرة في البحرين"، وتطرق إلى إدارة النفايات الخطرة في البحرين وسلط الضوء على التشريعات وإجراءات النقل وإدارة ومعالجة النفايات في البحرين.

من جانب آخر استضافت الجمعية البروفسور ألبرت دو روك بمقرها بالجفير يوم الأربعاء الموافق 12 مارس الجاري، ليحاضر في الندوة التي نظمتها الجمعية بعنوان «اكتشاف

جسيم HIGGS"، بالتعاون مع الجامعة الأهلية. وتناولت الندوة اللحظات الحاسمة لهذا الاكتشاف، إذ اطلع المحاضر المشاركين والحضور على مجموعة قيمة من الصور واللقطات القصيرة لأكبر إنجاز هندسي خلال الخمسين عاماً الماضية.

الجمعية تشارك في الملتقى الهندسي الخليجى السابع عشر في مسقط

شاركت الجمعية في في الملتقى الهندسي الخليجي السابع عشر الذي عقد في مسقط ، وهو من تنظيم جمعية المهندسين العمانية بالتعاون مع الاتحاد الهندسي الخليجي خلال الفترة من 2-4 فبراير 2014 تحت شعار "تحديات الموارد الطبيعية.. استشراف المستقبل". يتضمن الملتقى عدة محاور أبرزها موارد المياه والتكنولوجيا ، وموارد و ترشيد الطاقة ، وتنمية الموارد البشرية – التعليم الهندسي ، واستخدام الأراضي والتخطيط ، وكانت الجمعية قد شاركت بوفد رسمي رسمي ترأسه نائب الرئيس المهندس عبدالله جناحي وعدد من أعضاء الجمعية .

وشاركت الجمعية بورقتي عمل قدمهما الدكتور شاكر حاجي ومدير مركز التدريب المهندس سميح العلوي، وتطرق العلوي في ورقته إلى تجربة الجمعية فيما يتعلق بتطوير العملية التدريبية في مركز التدريب التابع للجمعية، منوها أن مجلس إدارة الجمعية أولى أهمية قصوى لمركز التدريب وقام بعدد من المبادرات أهمها: توظيف مدير تدريب بدوام



كامل، وتوظيف شركة إستشارية للمساعدة على تسريع عملية تطبيق الهيكلة لمواصلة تنفيذ متطلبات هيئة ضمان الجودة.

في حين تطرقت الورقة الثانية التي قدمها الدكتور شاكر حاجي بالمشاركة مع الدكتور محمد شمس وكانت عن تجربة بابكو في المحطات الخضراء.

الملتقى الهندسي الخليجي الـ 17 بمسقط يكرم وزير الأشغال ونائب الرئيس التنفيذي في الكهرماء

كرم الملتقى الهندسي الخليجي السابع عشر الذي عقد في مسقط في الفترة من 2-4 فبراير، رواد العمل الهندسي وتم هذا العام تكريم سعادة وزير الأشغال البحريني المهندس عصام بن عبدالله خلف، ونائب الرئيس التنفيذي لهيئة الكهرباء والماء المهندس عدنان فخرو.

وقام بدوره الرئيس السابق للجمعية المهندس عبد المجيد القصاب و أعضاء مجلس إدارة الجمعية بزيارة لسعادة وزير الأشغال المهندس عصام بن عبدالله خلف حيث قام رئيس الجمعية بتسليم الوزير درع التكريم، الذي تم تسلمه بالنيابة عن سعادة خلال حفل تكريم رواد العمل الهندسي الذي أقيم ضمن فعاليات الملتقى، وقد حضر اللقاء المهندس عبدالنبي الصباح مستشار الطرق والمرور بالوزارة.



وزير الأشغال المهندس عصام بن عبدالله خلف



نائب الرئيس التنفيذي لهيئة الكهرباء والماء المهندس عدنان فخرو.

الجمعية تزور "المركز البلدي الشامل"

زار وفد من الجمعية المركز البلدي الشامل التابع لوزارة شئون البلديات والتخطيط العمراني يوم الثلاثاء الموافق 25 فبراير 2014، و ذلك في إطار تعزيز التعاون بين الجهتين. وضم كلا من المهندس أيمن الناصر،

والمهندس محمد الخزاعي، والمهندس أحمد الخان، والمهندسة هدى سلطان، وكان في استقبال رئيس وأعضاء الجمعية القائم بأعمال رئيس المركز البلدي الشامل إبتهال نعمة الهاشمي.